



Thanks to **social grants**, any interested person can participate in **research and discover science through OSI projects.**



The **Project-based Learning**, such as the one performed by OSI, arises from 25 years of experience and improvement. It adjusts to everyone, permits a better involvement and a better learning than the "classical" pedagogy.

**Make a gift now**



In view of the rise of extremisms, the best weapon we have is to **bring critical thinking skills to young people of all walks of life.**

Science education is a key tool in the acquisition of reasoning and critical thinking skills.



**"Leo came back to us in great shape, and acquired a significant independence, indeed a maturity enhanced with a clear environmental awareness: congratulations!"**

When we host a Science Volunteer on one of our participatory research projects, we incur costs for this volunteer. In addition to the direct costs linked to the presence of the Volunteer (such as accommodation, food, logistics...), there are substantial costs linked to the production of participatory research (such as trained educators, principal investigators in research programs, participation to scientific conferences,...).

We propose to the volunteers to make a donation corresponding to the incurred costs, but some low-income families can't afford such costs. **Yet, it is precisely in low-income families that the need for education is the most important!**

**Help us to make a lot of children grow up, like Leo!**

We set up a fund for social help in order to cover the costs of Volunteers with no financial means.

However, this fund is limited, and nowadays, the social diversity among the Science Volunteers is lower than our expectations.

**In 2017, we managed to obtain a good level of cultural and social diversity in only 31% of our operations. We would like to obtain a good level of diversity in all our operations by 2022.**

### Your impact

Your donation will entirely serve to cover the mission costs of a Science Volunteer. The following table gives you some examples on the amount of donations and their impact.

**Please feel free to contact us for any additional information.**

Amount of the donation	Type of projet	Time spent on the project by the volunteer	Hours spent on participatory research
€ 190	Participatory research stay 7-18 years old	1 day	4 to 6
€ 600	Participatory research stay 7-18 years old	1 week for the companion of a physically or mentally challenged person	28 to 42
€ 800	Science Club	1 session per week for 1 year	60 to 90
€ 18000	Participatory research expedition for adults	1 full expedition (6 volunteers)	850 to 900

10 INÉGALITÉS RÉDUITES



Grâce aux bourses sociales, toute personne intéressée peut participer à la recherche et découvrir les sciences à travers les projets d'OSI

4 ÉDUCATION DE QUALITÉ



La Pédagogie de Projet telle que pratiquée au sein d'OSI découle de plus de 25 ans d'expérience et d'amélioration. Elle s'adapte à tous, permet une meilleure implication et un meilleur apprentissage que la pédagogie « classique »

Faire un don maintenant



Face à la montée des extrémismes, la meilleure arme que nous ayons est d'apporter un certain sens critique aux jeunes de tous horizons.

L'éducation aux sciences est un outil clef dans l'acquisition du raisonnement et du sens critique.



« Léo nous est revenu en pleine forme, et augmenté d'une belle indépendance, voir maturité avec une conscience très clair sur l'environnement : vraiment bravo ! »

Lorsque nous accueillons un Bénévole Scientifique sur l'un de nos projets de Recherche Participative, nous engageons des frais pour ce bénévole. Outre les frais directs liés à la présence du Bénévole (hébergement, nourriture, logistique...), nous avons d'importants frais liés à la production de la Recherche participative (éducateurs formés, responsable de programme de recherche, participation à des conférences scientifiques...)

Nous proposons aux bénévoles de nous faire un don correspondant aux frais engagés, mais certaines familles modestes ne peuvent pas se permettre une telle dépense. Or c'est justement dans les familles modestes que les besoins d'éducation sont les plus importants !

Aidez-nous à faire mûrir beaucoup d'enfants, comme Léo !

Nous avons mis en place un fond d'aide sociale, pour prendre en charge les frais des Bénévoles qui n'en ont pas les moyens.

Mais ce fond est limité, et à ce jour la mixité sociale des Bénévoles Scientifiques est bien moindre que ce que nous aimerions.

En 2017, nous avons réussi à obtenir un bon niveau de diversité sociale et culturelle dans seulement 31% de nos opérations. Nous aimerions obtenir un bon niveau de diversité sur toutes nos opérations d'ici 2022.

Votre impact

Votre don servira entièrement à couvrir les frais de mission d'un Bénévole Scientifique. Le tableau ci-dessous vous donne quelques exemples de montants de dons et de leur impact.

N'hésitez pas à nous contacter pour toute information supplémentaire.

Montant du don	Type de projet	Temps de projet pour le bénévole	Heures de recherche participative
190 €	Séjour de recherche participative 7-18 ans	1 journée	4 à 6
600 €	Séjour de recherche participative 7-18 ans	1 semaine pour l'accompagnant d'une personne en situation de handicap	28 à 42
800 €	Club Sciences	1 séance par semaine pendant 1 an	60 à 90
18000€	Expédition de recherche participative adulte	1 expédition complète (6 bénévoles)	850 à 900